
Tilstede:	Christine,	Mette,	Maria,	Elise,	Kader,	Henriette,	Shaun,	Leon,	Iben 
Afbud	fra:	Ulla,	Emmelie,	Hanne,	Annette 
 

1. Valg	af	dirigent:	Mette	
2. Valg	af	referent:	Iben	
3. Godkendelse	af	dagsorden:	Den	godkendes	
4. Godkendelse	af	referat	fra	sidste	møde	d.	3.9.2016.	Den	godkendes	
5. Gennemgang	af	dagsorden	for	generalforsamling:	

a. Indkaldelse	til	generalforsamling	
i. Valg	af	dirigent	og	referent:	henholdsvis	Henriette	og	Marianne	

Villemoes	er	blevet	spurgt	på	forhånd	og	har	sagt	ja	
ii. Årsberetninger:	Christine	fremlægger	det	aftalte,	vi	supplerer	

undervejs	hvis	nødvendigt	
iii. Fremlæggelse	af	regnskab	til	godkendelse:	Mette	beretter,	revisorer	

har	godkendt,	regnskabet	printes	ud,	så	fremmødte	medlemmer	kan	se	
det	også.	

iv. Fremlæggelse	af	budget,	herunder	kontingent-størrelse.	Mette	
gennemgår	budgettet.	Der	er	nedgang	i	antallet	af	medlemmer	fra	540	i	
2015	til	525	pr.	31/8-2016.	Fransk	Nyt	er	den	største	omkostning.	
Udgifter	til	domaine-navn	til	foreningens	hjemmeside	tilføjes	som	ny	
post	i	budgettet.	Vi	budgetterer	med	større	udgifter	end	indtægter	
næste	år,	men	vi	har	et	overskud,	vi	kan	tage	af.	Leon:	Det	skal	nævnes	
til	generalforsamlingen,	at	vi	vil	tage	det	forhold	op	som	et	punkt	på	
dagsordnen	til	næste	bestyrelsesmøde,	at	vi	gennem	flere	år	har	haft	
større	udgifter	end	indtægter.	Bestyrelsen	vil	undersøge,	hvad	der	er	
en	passende	størrelse	af	likvide	midler	for	en	forening	på	denne	
størrelse.		Leon:	Vi	undersøger	andre	faglige	foreninger,	hvordan	deres	
tal	ser	ud,	og	har	det	med	som	punkt	fremover.	Kontingent:	
Bestyrelsen	vil	foreslå	til	generalforsamling,	at	vi	holder	fast	i	det	
nuværende	beløb.	

v. Indkomne	forslag:	Pt.	Ingen	indkomne	forslag	
vi. Valg	af	medlemmer	til	bestyrelsen:	I	Gymnasie-fraktionen	er	følgende	

på	valg:	Emmelie,	Elise,	Ulla,	Maria,	Mette.	I	HHX-fraktionen:	Shaun	
genopstiller	ikke,	og	Iben	stiller	op.	Lene	Jensen	stiller	op	som	
suppleant.		Universitet:	Lisbeth	genopstiller.	Vi	har	en	kandidat	til	
folkeskolen,	og	da	folkeskole-fraktionsmedlemmer	ikke	er	på	valg	i	år	
kan	vedkommende	samt	én	ekstra	person	blive	medlemmer	af	
bestyrelsen	alene	ved	at	bekendtgøre	det	på	generalforsamlingen.	
Leon:	De	opstillede	vælges	pr.	Fraktion,	men	det	er	alle	på	
generalforsamlingen,	der	stemmer,	uanset	hvilken	fraktion	de	er	fra.	

vii. Valg	af	revisorer:	Kirsten	Kirkelund	fortsætter	som	revisor.	Jytte	
Mulbjerg	trækker	sig	som	revisor.	Frank	Østergaard	har	meldt	sig.		

viii. Evt.	Vinder	af	konkurrence	annonceres.	
6. Nyt	fra	fraktionerne:	

a. Gym:	Ikke	noget	nyt	
b. Hf:	Ikke	noget	nyt	



c. HHX:	punkt	til	HHX-fraktions-mødet:	måske	hvert	andet	år,	da	vi	alle	er	hængt	
meget	op	efter	ok13	

d. Seminar:	Ikke	noget	nyt	
e. Universitet:	Lisbeth:	Københavns	Universitet	udbyder	i	samarbejde	med	CBS	en	ny	

kandidatuddannelse:	Cand.	Ling.merc.	-	Interkulturelle	markedsstudier:	20	pladser	
til	hvert	af	sprogene	fransk,	spansk,	tysk.	Fransk	har	19	indskrevne.	Der	bliver	også	
talt	om	at	lave	en	bachelor.	Århus	Universitet	kører	videre	med	cand.ling.merc.	
Tolk	og	translatør-linjen,	men	som	forsøgsordning	nu,	og	der	har	ikke	været	nok	
ansøgere	i	år	til	at	udbyde	den.	

f. Folkeskolen:	ikke	noget	nyt.	
7. Fransk	Nyt:	Det	skal	undersøges,	hvorfor	ikke	alle	medlemmer	har	fået	den	sidste	

udgave.	Medlemmer,	som	ikke	har	betalt	kontingent,	skal	udmeldes.	Skal	Jane	udgive	
pdf-filen	i	mangel	af	hard-copy	eksempler?	Mette	foreslår,	at	vi	trykker	100	til	150	
ekstra	eksemplarer	pr.	Udgave.	Mette	og	Elise	taler	med	Ulla	om,	hvordan	vi	kan	
uddele/vise	Fransk	Nyt	på	fagdidaktisk	kursus.	Fransk	Nyt	ligger	også	i	
Materialebanken,	hvor	Fransklærerforeningens	medlemmer	har	adgang	til	den	med	
kodeord.	

8. Det	næste	årsmøde	for	regionsrepræsentanter	kommer	til	at	foregå	i	efteråret	2017	
eller	foråret	2018.	Punkt	til	bestyrelsesmøde:	Hvor	ofte	skal	der	være	årsmøde	for	
regionsrepræsentanter?	

9. Kurser:	ikke	noget	nyt.	
10. Dato	for	næste	bestyrelsesmøde:		Lørdag	d.	28.01.2017	kl.	12	–	17	i	København	(sted	

er	ikke	fastlagt	endnu).	Nye	mødedatoer	for	resten	af	året	fastlægges	på	næste	møde,	
men	det	efterfølgende	møde	afholdes	i	Skanderborg	d.	6.5.2017	kl.	12	–	17.		

11. Evt.	Andre	punkter	til	næste	bestyrelsesmøde:	
a. Brobygning	–	hvilken	fælles	strategi	skal	der	gøres	for	at	få	brobygning	i	

fransk	på	dagsordnen?	Hvorfor	er	fransk	ikke	med	i	brobygningspuljen	ude	
på	ungdomsuddannelserne,	og	hvor	udbredt	er	det?		

b. Fora	til	deling	af	viden	mellem	bestyrelsesmedlemmer	
 
	


